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Ştiaţi că există un proiect al
legii mirosurilor?

Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, a
declarat, luni, la Ploieşti, că speră ca
proiectul legii mirosurilor, care este depus în
Parlament, să fie votat în această sesiune
legislativă. “Există deja depusă o iniţiativă
legislativă în Parlament privind
monitorizarea pe mirosuri (...). Săptămâna
aceasta ne vom întâlni cu Ministerul
Sănătăţii, astfel încât, împreună cu
reprezentanţii Ministerului Sănătăţii, să
putem să îmbunătăţim aceste amendamente
aduse la legea mirosurilor, care este depusă
ca iniţiativă legislativă la care şi eu sunt
semnatar printre cei fruntaşi, astfel încât
această problemă să fie rezolvată. (...) Eu
sper să fie votată în această sesiune, deci în
săptămânile următoare”, a declarat
Gravrilescu. De asemenea, ministrul a arătat
că se va constitui un grup de lucru din care
vor face parte reprezentanţi ai Ministerului
Mediului, ai Agenţiei Naţionale de Protecţie a
Mediului, ai rafinăriilor din Ploieşti, ai
Universităţii de Petrol şi Gaze Ploieşti, ai
Administraţiei Naţionale de Meteorologie
‘’astfel încât tot ceea ce urmează să fie
implementat pe monitorizarea mirosurilor să
aibă o singură procedură care să fie
implementată şi de celelalte rafinării’’.

La Constanţa, copii înţeleg
semnificaţia Zilei Mondiale 
a Mediului

Marți, 5 iunie 2018, ora 13.30, la sediul
SC M M RECYCLYNG SRL, situat pe Bd.
Aurel Vlaicu, nr. 290ª, S.C. Polaris M
Holding SRL organizează în parteneriat cu
Asociația “United Hands România”, Direcția
Generală de Asistență Socială și Protecția
Copilului Constanța, cu ocazia Zilei
Mondiale a Mediului, o vizită la stația de
sortare şi reciclare deseuri. La activitate va
participa un grup de tineri cu vârste cuprinse
între 12-18 ani, care provin din centrele de
plasament “Antonia” și “Delfinul” din
Constanța. 

Tema anului 2018, aleasă de UNEP
(Programul Națiunilor Unite Pentru Mediu)
este “Beat  plastic pollution!”, având motto-ul
“If you can’t reuse it, refuse it!”, invită
guvernele, industriile, comunitatea și
oamenii să colaboreze pentru a găsi soluții
sustenabile pentru reducerea producției şi
uzului excesiv de plastic de unica folosință,
care poluează apele si solul, afectând pe
termen lung calitatea vieții și a sănătății
umane. “Activitatea noastră își propune să
facă cunoscută tinerei generații importanța
reducerii consumului de plastic, dar și
posibilitatea colectării şi reciclării lui în
scopul producerii de noi articole, cu un
consum mai mic de energie şi combustibili”,
arată reprezentanţii Polaris.

Pe scurt.

n AMÂNARE n Guvernul
a publicat în Monitorul Oficial
OUG nr. 44/2018, care amână
aplicarea sancțiunilor pentru
nedotarea la termen cu case
de marcat dotate cu jurnal
electronic. Reamintim că, prin
OUG nr. 20/2017 au fost
stabilite termenele maxime
până la care operatorii
economici au această
obligație, respectiv 1 iunie
2018 pentru contribuabili mari
și mijlocii și 1 august 2018
pentru cei mici. Amenzile
prevăzute inițial pentru
nerespectarea teremenlor
erau de 8.000 - 10.000 lei. În
viața reală, însă, există foarte
puțini distribuitori de astfel de
aparate, iar implementarea nu
e chiar atât de rapidă. Potrivit
unei estimări a hotnews.ro, sunt circa
30.000 de firme mari și mijlocii care ar
trebui să aibă case de marcat cu
jurnal electronic, printre ele
numărându-se marile lanțuri de
hypermarketuri și benzinării. Noile
termene prevăzute în lege sunt 1
septembrie pentru cei mari și mijlocii
și 1 noiembrie pentru cei mici. De
asemenea, OUG nr. 44/2018
prelungește și valabilitatea avizelor de
distribuţie a aparatelor de marcat,
acordate distribuitorilor autorizaţi până
la data expirării, dar nu mai târziu 31
octombrie 2018. Anterior, termenul era
31 iulie.

n REGISTRU UNIC n Alte
prevederi din proiectul original au
rămas valabile; spre exemplu, Fiscul
vrea și un registru național electronic
de evidență a tuturor caselor de
marcat instalate în firmele autohtone -

„Registrul va permite acces în timp
real la fiecare casă de marcat și
istoricul său, împreună cu locația și
identitatea operatorului economic care
o folosește“. Pe lângă reducerea
costurilor statului (nu se mai
deplasează în teren agenții), măsura
va lovi destul de tare și evaziunea
fiscală - „Evidența electronică a tuturor
caselor de marcat instalate în
România micșorează posibilitatea de
a utiliza un aparat nefiscalizat și
limitează subdeclararea sau
nedeclararea veniturilor. Asta va
diminua și numărul de controale
făcute la contribuabilii corecți“.

n HAI CU NETU’! n De
menționat că România a rămas cam
singura țară cu pretenții europene
care încă are case de marcat antice.
Practica electronică se regăsește de
ani buni în statele civilizate. Apar însă

și câteva probleme. ANAF a tot spus,
în ultimul an, că avantajul pe care noul
sistem de aparate de marcat dotate cu
jurnal electronic îl aduce
comercianţilor este eliminarea
costurilor cu achiziţia rolelor de hârtie
(economia medie anuală pentru
fiecare aparat în parte era estimată la
circa 150 euro, în 2017). De cealaltă
parte, importatorii și distribuitorii spun
că, de fapt și de drept, costurile vor fi
mai mari, întrucât conexiunea online a
caselor de marcat cu serverul Fiscului
se plătește. În practică, costul de
exploatare a unei case s-ar putea și
dubla. Depinde acum și de ce
abonament își ia fiecare. Sau poate
cartela cu net nelimitat e o alegere
mai bună!

Paul NĂSĂUDEANU
paul.nasaudeanu@telegrafonline.ro

Termen amânat. Era de așteptat

Case de marcat deștepte, online,
moderne, dar de la toamnă

Primăria caută jurnalist cu 9 ani de experienţă
pentru comunicate despre vreme

Nu e de şagă! O experienţă de un
deceniu şi-ar spune cu adevărat
cuvântul în ce priveşte „operele” celor
de la comunicare din Primăria
Constanţa! Căci acum e nasol! Drept
urmare, pentru renumitele comunicate
cu prognoza meteo sau cele două
jpg-uri cu o listă de evenimente este
nevoie de un jurnalist cu minimum 9
ani de experienţă! Sau s-o fi săturat
domnul primar Făgădău de emisiile
de până acum ale celor de la
Comunicare şi, pentru că nu poate
să-i dea afară, s-a gândit să mai
angajeze... Sau poate pune la cale
vreo strategie de imagine a Primăriei

şi, implicit, a oraşului... (ne scuzaţi
pentru mica elucubraţie SF!). Oricum
ar fi, „Primăria Municipiului
Constanţa organizează concurs la
sediul din bd. Tomis nr. 51 pentru
ocuparea unor funcţii publice de
execuție vacante din cadrul
Compartimentului Comunicare şi
Relaţii Mass Media, astfel:

- inspector clasa I, gradul
debutant (2 posturi). Condiţii: studii
superioare absolvite cu diplomă de
licenţă în specialitatea comunicare şi
relaţii publice, jurnalism.

- inspector clasa I, gradul
superior (1 post). Condiţii: studii

superioare absolvite cu diplomă de
licenţă în specialitatea comunicare şi
relaţii publice, jurnalism, minim 9 ani
vechime în specialitatea studiilor.

Proba scrisă se va desfăşura în
data de 04.07.2018, ora 10:00, iar
interviul candidaţilor admişi la data de
06.07.2018, ora 14:00.

Condiţiile de participare,
bibliografia, actele necesare înscrierii
la concurs sunt afişate la sediul
instituţiei și pe site-ul www.primaria-
constanta.ro.

Date de contact: tel.
0241/488137, fax 0241/488147, e-
mail ”.

Reactorul 1 de la Cernavodă, repornit după o lună
Unitatea 1 a centralei nucleare de la

Cernavodă a fost repornită luni dimineaţă,
după o lună de lucrări de mentenanţă
planificate, se arată într-un comunicat al
Nuclearelectrica. Sincronizarea la
sistemul energetic naţional s-a realizat la
ora 5:02. Potrivit site-ului Transelectrica,
la ora 10:15, energia nucleară acoperea
15% din producţia naţională, la o putere

de 968 de MW. Cele două reactoare de la
Cernavodă asigură, la puterea nominală
de 700 de MW fiecare, aproape 20% din
electricitatea ţării. 

Unitatea 1 a intrat în programul de
oprire planificată începând cu data de 2
mai, în vederea efectuării lucrărilor de
mentenanţă planificate, realizate o dată la
doi ani pentru fiecare unitate. “În perioada

opririi planificate s-au efectuat peste
10.500 de activităţi din următoarele
programe: programul de mentenanţă
preventivă şi corectivă; programul de
inspecţii; programul de testare obligatorie
pe perioada opririlor planificate, conform
cerinţelor Comisiei Naţionale pentru
Controlul Activităţilor Nucleare, care se
poate efectua numai cu centrala oprită;

programul de implementare a
modificărilor pe proiect pe anumite
sisteme/ echipamente/ componente”, mai
spun reprezentanţii Nuclearelectrica.
Toate obiectivele opririi planificate au fost
realizate în condiţii de siguranţă pentru
personalul centralei, public şi mediul
înconjurător, conform procedurilor
aprobate utilizate la CNE Cernavodă.


